
Rada Miejska
w Nowym Mieście Lubawskim                                           

P r o t o k ó ł   Nr XLVI/09

z XLVI-tej sesji Rady Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim, odbytej w dniu 14 lipca 
2009 r. w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego.
Sesję rozpoczęto o godz. 14,40 a zakończono o godz. 15,55.
Na ustawowy skład 15 radnych w sesji według listy obecności uczestniczyło 14 radnych.
( Lista obecności radnych stanowi zał. nr 1 do protokołu).
( Lista obecności gości stanowi zał. nr 2 do protokołu).
Obrady prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Nadolski.

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:
- Burmistrz Miasta                                - Alina Kopiczyńska
-  Sekretarz Miasta                                -  Katarzyna Kaniewska
-  Skarbnik Miasta                                -  Wioletta Nehring
- Radca Prawny                                    - Dionizy Szwedowski
-  Kier. Ref. Biura Rady                        - Dariusz Sobaszkiewicz

Zatwierdzony porządek obrad:
1.   Otwarcie sesji.

- stwierdzenie quorum.
2.  Wybór sekretarza obrad.
3.  Przedstawienie porządku obrad.
4.  Przyjęcie protokołów  XLIV-tej i XLV-tej sesji Rady Miejskiej.
5.  Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta. 
6.  Interpelacje i wnioski.
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIV/182/08 Rady Miejskiej w 
    Nowym Mieście Lubawskim z dnia 23 grudnia 2008 r. w sprawie uchwalenia budżetu  
    gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2009 r.
8. Podjęcie uchwały w sprawie realizacji zadania dotyczącego ochrony zabytków na terenie 
    Nowego Miasta Lubawskiego.
9. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży domków letniskowych poł. na terenie Ośrodka 
    Wypoczynkowego Partęczyny nad Jeziorem Wielkie Partęczyny, stanowiących własność    
    Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie.
10. Podjęcie uchwały w sprawie    wniesienia skargi na rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody 
      Warmińsko-Mazurskiego z dnia 2 lipca 2009 r.  w sprawie nieważności  uchwały  Nr 
      XLIII/216/09 Rady Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim.
11. Podjęcie uchwały w sprawie opinii do projektu uchwały Rady Powiatu Iławskiego w  
      sprawie ograniczenia działalności Powiatowego Szpitala im. Władysława Biegańskiego w 
      Iławie.
12. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski.
13. Zakończenie sesji



Przebieg posiedzenia:
Ad. pkt. 1

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej –Andrzej Nadolski, 
stwierdzając na podstawie listy obecności, że w sesji uczestniczy wymagana liczba  radnych, 
a więc obrady są prawomocne.  

Ad. pkt. 2
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski na sekretarza obrad zaproponował radnego J. 
Obuchowskiego, który wyraził zgodę na kandydowanie. Rada Miejska jednomyślnie 
( przy 13 radnych biorących udział w głosowaniu) wybrała radnego– J. Obuchowskiego na 
sekretarza obrad.

Ad. pkt. 3
Przewodniczący Rady – A. Nadolski wniósł o wprowadzenie do porządku obrad w punkcie 
12:  Odpowiedzi na interpelacje i wnioski.
Rada Miejska wprowadziła do porządku obrad powyższą zmianę w punkcie:
12. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski– jednomyślnie ( przy 13 radnych biorących udział w 
głosowaniu). 
Rada Miejska nie wprowadziła innych zmian do porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski przedstawił porządek obrad wraz ze zmianą.

Ad. pkt. 4
Protokół z XLIV-tej sesji Rady Miejskiej  był wyłożony do wglądu w Referacie Biura Rady 
Urzędu Miejskiego, jak również przed sesją, a radni mieli możliwość zapoznania się z jego 
treścią. Sekretarz obrad poprzedniej sesji – L. Karczyńska oraz pozostali radni nie zgłosili 
uwag  do protokołu. Protokół z   XLIV-tej  sesji  Rady Miejskiej został przez Radę Miejską 
przyjęty jednomyślnie ( przy 13 radnych biorących udział w głosowaniu). 
Ponadto Rada Miejska jednomyślnie (przy 13 radnych biorących udział w głosowaniu) 
przyjęła protokół z XLV-tej sesji Rady .

Ad. pkt. 5
Informację z wykonania uchwał Rady Miejskiej w okresie między sesjami oraz o wydanych 
zarządzeniach Burmistrza Nowego Miasta Lubawskiego radni otrzymali wraz z 
zawiadomieniem na sesję, która stanowi zał. nr 3 do protokołu.
Ponadto Burmistrz Miasta – Alina Kopiczyńska przedstawiła informację w zakresie bieżącej 
działalności Burmistrza Miasta. 
Radna – L. Karczyńska
Jaka jest cena wywoławcza na sprzedaż nieruchomości lokalowej nr 3  przy ul. Chrobrego 2?
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska
Około 100 tys. zł.
Radna – L. Karczyńska
Kto wchodzi w skład komisji postępowania kwalifikacyjnego dla nauczycieli ubiegających 
się o awans na stopień nauczyciela mianowanego?
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska
Wizytator, z ramienia Urzędu Miasta – p. Frydlewicz i wyznaczony przez kuratora ekspert.
Rada Miejska przyjęła informacje i sprawozdanie.

Ad.pkt.6
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski odczytał  odpowiedzi na interpelacje i wnioski
radnych zgłoszone na wspólnym posiedzeniu komisji i sesji w dniach  22-23 czerwca 2009 r. 
Radni zgłosili interpelacje i wnioski w sprawie:



Radny – A. Kłosowski
- z uwagi na brak możliwości usytuowania progu zwalniającego przy ul Długiej w obecnym 
stanie prawnym wnioskuję o ustawienie ograniczenia prędkości z kierunku ul. Broniewskiego 
oraz z drugiej strony na odcinku za skrzyżowaniem  z ul. Polanki.
Radna – M. Czernysz
-zapytała czy prawdą jest, że projekt lakierni przy ul Kolejowej został zatwierdzony przez 
ochronę środowiska bez uwzględnienia filtrów zabezpieczających?
Radny –B. Cieplak  - przedst.. Starostwa Powiatowego 
dla mnie odpowiedź w tej sprawie jest satysfakcjonująca, ze względu na to, że został 
nałożony na inwestora obowiązek sporządzenia raportu. Do dzisiaj tego raportu nie ma. 
Podana będzie w nim instalacja i wszystkie parametry związane z emisją: jakiego typu farby, 
lakiery, technologia. Dopiero mając raport będzie można się do niego ustosunkować. 
Inwestycja nie jest jeszcze zgłoszona. Musi być wydana decyzja o uwarunkowaniach 
środowiskowych, w tym celu toczy się postępowanie. Jeżeli inwestor otrzyma taką decyzję 
następnym etapem będzie wydanie  decyzji –pozwolenie na budowę. W decyzji 
środowiskowej  będzie można zawrzeć pewne zastrzeżenia np. po uruchomieniu inwestycji 
zobowiązać do wykonania raportu wtórnego, powykonawczego, czyli przeprowadzić badanie 
czy treści zawarte w raporcie się potwierdzają, czy są przekroczenia. Jeżeli przekroczenia są 
to prawo przewiduje termin na ich usunięcie, a jeżeli to nie nastąpi to następuje 
natychmiastowe  zamknięcie  zakładu ze skutkiem odszkodowania. Społeczeństwo nie musi 
się martwić na przyszłość, chociaż bardzo dobrze, ze się interesuje, gdyż sprawa raportu 
odbywa się przy jego udziale. 
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska
Państwo otrzymali wyczerpujące informacje na stan posiadany w Urzędzie Miasta. Dopóki 
nie będzie dalsze postępowanie uruchamiane, dostarczane stosowne dokumenty, nie będę 
mogła żadnych informacji udzielać.
Radny – M. Deja
Jestem akurat stroną postępowania. Prawdą jest, że p. Burmistrz zwróciła się do p. Starosty i 
Inspektora Sanitarnego z prośbą o wydanie opinii w sprawie konieczności przeprowadzenia 
raportu oddziaływania na środowisko i prawdą jest, że służby p. Starosty uznały, iż nie ma 
konieczności występowania z wnioskiem o przeprowadzenie takiego raportu. Pomimo takiej 
odpowiedzi p. Burmistrz zadecydowała, ze taki raport oddziaływania na środowisko 
powstanie.
Sekretarz Miasta – K. Kaniewska
Starostwo Powiatowe  nie jest jedyną instytucją, która w tej sprawie się wypowiadała.
Radna – M. Czenysz
- rozważenia  ustawienia kilku pojemników przy ulicach: Żwirki Wigury m. inn. w okolicach 
b. dworca PKP, Międzygórze, Na Wzgórzu, Przy Stoku,
-  wystąpienia do PKP z interwencją  odnośnie uporządkowania z wysokiej trawy i odpadów 
komunalnych terenów po b. torowisku.
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska
Wystąpiłam z pismem do PKP w sprawie nieporządków i nieskoszonej trawy. Mam 
informację, że porozumiewają się w tej sprawie z PGKi M sp. o.o., któremu zostanie zlecone 
zadanie polegające na uprzątnięciu i skoszeniu trawy na torowisku. 
Jeśli chodzi o plastiki z opinii wynika, że coraz więcej śmieci komunalnych jest wrzucanych 
do pojemników  przeznaczonych na segregację. Jedyną możliwością  ograniczenia tego jest 
ustanowienie podatku śmieciowego, lecz to jest  kwestia przeprowadzenia referendum i 
uzyskania 30% w nim udziału mieszkańców. Coraz bardziej bym się skłaniała w kierunku, 
aby mieszkańcy segregowali śmieci na swoich posesjach. Miasto nawet byłoby skłonne 
zabezpieczyć odpowiednie worki ,a w wyznaczone dni na konkretnym obszarze miasta 



przejeżdżał by samochód, który zabierałby posegregowane śmieci. Natomiast fakt 
rozszerzenia obszaru występowania pojemników i ich liczby niczego nie zmieni, a wręcz 
przeciwnie będziemy  mieli do czynienia ze zbiorowiskiem śmieci komunalnych w każdym 
wystawionym nowym pojemniku. Myślę, że do tej sprawy  wrócimy na którymś z kolejnych 
posiedzeń sesji i będę miała prośbę o zaopiniowanie pewnych rozwiązań.
Radna – M. Czernysz
Czyli pojemniki nie zostaną dostawione?
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska
Nie zostanie dostawiony na ten moment żaden pojemnik, wolnych nie posiadamy, a nie 
będziemy zamawiać.
Radny – J. Kopiczyński
Roznoszenie worków jest popularne na terenie kraju. Worki po części załatwiłyby sprawę 
segregacji.
Radny – A. Kłosowski
Odnośnie stwierdzenia, ze mieszkańcy będą wysypywać śmieci do rowu, to uważam że każda 
posesja ma własny pojemnik na śmieci. Jeżeli w pojemniku na plastik nie ma miejsca, to 
można się wstrzymać na 2-3 dni.
Radna – L. Karczyńska
- poprawy organizacji Dni Drwęcy. Brak koordynacji z innymi gminami np. w Bratanie w 
tym samym czasie organizowane były pochody krzyżackie. W sesji popularno-naukowej na 
100 zaproszonych uczestniczyło tylko 31 osób. W przyszłości może nie wysyłać zaproszeń, a 
poprosić ludzi. Muzyka obu kapeli nie była dostosowana do słuchaczy. Jakie były koszty obu 
kapeli? W przyszłości z okazji Dni Drwęcy należy zorganizować dwudniowy festyn tak jak 
na Dni Nowego Miasta.
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska
Organizatorem  i sponsorem Dni Drwęcy było Stowarzyszenie Miast, Gmin i Powiatów 
Dorzecza Drwęcy. Zostaliśmy jedynie wyłonieni jako organizator- spinacz pewnych tematów, 
które zostały nam narzucone. Konferencja była przeznaczona  dla wszystkich powiatów, 
miast i gmin dorzecza Drwęcy, a nie tylko dla naszych radnych i mieszkańców. Miało tam 
miejsce posumowanie dokonań. Charakter Dni Drwęcy był inny niż Dni Nowego Miasta. 
Bardzo proszę , aby tych tematów nie łączyć.
Radna – L. Karczyńska
- czy na ręce p. Przewodniczącego Rady Miejskiej przychodzą zawiadomienia o kursach dla 
radnych?
Przewodniczący RM – A. Nadolski
Przychodzą, lecz są to dość kosztowne sprawy. Brałem udział w dwóch szkoleniach 
przewodniczących rad miast, gmin woj. warmińsko-mazurskiego. Po drugim zjeździe 
stwierdziłem, że szkoda pieniędzy, bo jeżeli się chce, to wiedzę tę można wyczytać w 
ustawach. Jako Przewodniczący Rady Miejskiej odstępuję od udziału w takich szkoleniach, 
gdyż to są drogie sprawy.
Radny – B. Cieplak
Proponuję, aby w tym roku kalendarzowym odbyć sesję poświęconą ochronie środowiska.
Przewodniczący RM – A. Nadolski
Wniosek słuszny. Należy sesję lub część poświęcić temu zagadnieniu.
Radny – S. Zieliński
- pozytywnej opinii różnych środowisk na temat jakości organizowanych imprez,
- znacznej ilości zanieczyszczeń na naszych terenach.
Radny – R. Koszewski
- przeprowadzenia przez służby Burmistrza Miasta wizji w terenie odnośnie stanu 
bezpieczeństwa ul. Broniewskiego. Powstałe przy zjeździe z płyt  wyrwy uległy powiększeniu



ze względu na wybraną spod nich przez mieszkańców ziemię na cele utworzenia tam 
zabezpieczających przed wodami opadowymi. 

Ad. pkt.7
Opinię Komisji Budżetu i  Finansów przedstawił Wiceprzewodniczący Komisji – .
K. Wysokińska. Opinia na piśmie stanowi zał. nr  4 do protokołu.
 Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej Nr XXXIV/182/08 Rady Miejskiej w 
Nowym Mieście Lubawskim z dnia 23 grudnia 2008 r. w sprawie w sprawie uchwalenia 
budżetu gminy Nowe  Miasto Lubawskie na 2009 r.
 Rada Miejska jednomyślnie ( przy 14 radnych biorących udział w głosowaniu) podjęła 
uchwałę w tej sprawie.
Uchwała Nr XLVI/226/09 – stanowi zał. nr 5 do protokołu.

Ad. pkt. 8
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie realizacji zadania dotyczącego ochrony zabytków na terenie 
Nowego Miasta Lubawskiego.
Rada Miejska jednomyślnie ( przy 14 radnych biorących udział w głosowaniu)  podjęła 
uchwałę w tej sprawie.

Uchwała Nr XLVI/227/09 – stanowi zał. nr 6 do protokołu.

Ad. pkt.9
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie sprzedaży domków letniskowych poł. na terenie Ośrodka 
Wypoczynkowego  Partęczyny  nad  Jeziorem  Wielkie  Partęczyny,  stanowiących  własność 
Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie.
Rada Miejska jednomyślnie ( przy 14 radnych biorących udział w głosowaniu)  podjęła 
uchwałę w tej sprawie.
Uchwała Nr XLVI/228/09 – stanowi zał. nr 7 do protokołu.

Ad. pkt.10
W wyniku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod 
głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie  wniesienia  skargi  na  rozstrzygnięcie  nadzorcze 
Wojewody   Warmińsko-Mazurskiego z dnia 2 lipca 2009 r.  w sprawie nieważności  uchwały 
Nr XLIII/216/09 Rady Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim.
Rada Miejska przy 12 głosach „za” i 2 wstrzymujących się ( przy 14 radnych biorących udział 
w glosowaniu)  podjęła uchwałę w tej sprawie.
Uchwała Nr XLVI/229/09 – stanowi zał. nr 8 do protokołu.

Ad. pkt. 11
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po  odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 
uchwały  w  sprawie  opinii  do  projektu  uchwały  Rady  Powiatu  Iławskiego  w  sprawie 
ograniczenia działalności Powiatowego Szpitala im. Władysława Biegańskiego w  Iławie.
Rada Miejska przy 11 głosach „za”, 2 przeciw i  2 wstrzymujących się
( przy 14 radnych biorących udział w głosowaniu)  podjęła uchwałę w tej sprawie.
Uchwała Nr XLVI/230/09 – stanowi zał. Nr 9 do protokołu.



Ad. pkt. 12
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska  w związku z prasową informacją, że nie będzie w tym 
roku ronda  w Nowym Mieście Lubawskim poinformowała, że jest w posiadaniu innej 
informacji z GDDKiA, iż wprost w zadaniach inwestycyjnych na 2009 r.  wpisano realizację 
między lipcem a październikiem br. rondo w Nowym Mieście. Z mojej wiedzy wynika też że 
w tym samym czasie będzie realizowane rownież rondo w Lubawie. Te dwa zadania są 
przyjęte do realizacji w tym roku. Wydaje się , że tylko wyłącznie ogólnopolskie cięcia 
budżetowe mogą skutkować tym, że te inwestycje nie zostaną zrealizowane. Na dzień 
dzisiejszy jest wpisana nasza inwestycja do realizacji na 2009 r.

Przewodniczący Rady Miejskiej- A. Nadolski poinformował  o rankingach 
opublikowanych przez dziennik „Rzeczpospolita” z dnia 11-12.07.2009 r. w zakresie:
- wykorzystania funduszy unijnych w kraju za 2008 r. Na 800 samorządów miejskich i 
miejsko-wiejskich w kraju nasz samorząd zajął 45. miejsce,
- w rankingu na najlepsze gminy miejskie i miejsko-wiejskie w kraju na 800 gmin miejskich i 
miejsko-gminnych Nowe Miasto zajęło 83 miejsce za rok 2008,  a w 2007 – w ogóle nie było 
klasyfikowane,
- w rankingu na innowacyjny samorząd gminy miejskie i miejsko- wiejskie za 2008 r. Nowe 
Miasto zostało sklasyfikowane na 46 pozycji.

Ad. pkt. 13
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej –
A. Nadolski zamknął obrady XLVI-tej sesji Rady Miejskiej.

Sekretarz obrad:                                                              Przewodniczący Rady Miejskiej
Jan Obuchowski                                                             Andrzej Nadolski 
                                                                                                       




